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RESMİ GAZETE’DE BUGÜN  

 
20 Ocak 2021 Çarşamba 

 

YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 
YÖNETMELİKLER 
–– Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Destekleme Kurumu Personel Yönetmeliğinin Yürürlükten 

Kaldırılmasına Dair Yönetmelik (Karar Sayısı: 3430) 

–– Tarım ve Orman Bakanlığı Rehberlik ve Teftiş Başkanlığı Yönetmeliği 

–– Oda ve Borsa Üyelerine Verilecek Disiplin ve Para Cezaları ile Disiplin Kurulu ve Yüksek 

Disiplin Kurulu Hakkında Yönetmelikte Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Destekleme Kurumu Personel Yönetmeliği 

–– Borsa Muamelat Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Kayıt Ücreti ile Yıllık Aidat ve Munzam Aidatın Tespiti ve Ödenmesi Hakkında Yönetmelikte 

Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Oda Muamelat Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Oda ve Borsa Şubeleri ile Oda Temsilciliklerinin Kuruluş ve İşleyişi Hakkında Yönetmelikte 

Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile Odalar ve Borsalar Bütçe ve Muhasebe Yönetmeliğinde 

Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile Odalar ve Borsalar Organ Seçimleri Hakkında 

Yönetmelikte Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Kadir Has Üniversitesi Sorumluluk Hukuku Uygulama ve Araştırma Merkezi Yönetmeliği 

 

YARGI BÖLÜMÜ 
ANAYASA MAHKEMESİ KARARLARI 
–– Anayasa Mahkemesinin 18/11/2020 Tarihli ve 2017/30526 Başvuru Numaralı Kararı 

–– Anayasa Mahkemesinin 3/12/2020 Tarihli ve 2018/12262 Başvuru Numaralı Kararı 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-1.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-1.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-4.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-5.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-6.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-6.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-7.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-8.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-8.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-9.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-9.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-10.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-10.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-11.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-12.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/01/20210120-13.pdf
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Buğday fiyatları 6 yılın zirvesine 

çıktı 
Buğday fiyatları Çin'in ve diğer ithalatçıların artan talebiyle 6 yılın 

zirvesine çıktı 

 

 
Çin ve diğer ithalatçıların artan talebi ve en büyük ihracatçı Rusya'nın getirdiği ek 

gümrük vergileriyle buğday fiyatları 6 yıldan fazla sürenin en yüksek kapanışına 

ilerledi. 

Çin'in artan talebi, önemli ekim alanlarındaki kuraklık, hükümetlerin iç tedariği 

sağlamak için ihracatı kısıtlama çabaları küresel tahıl fiyatlarının 2014'ten beri en 

yüksek seviyeye çıkmasında etkili oldu. Pandemi döneminde dünyada açlığın da 

arttığı bir dönemde yaşanan bu fiyat artışı, gıda enflasyonuna dair endişelere de yol 

açıyor. 

Çin'in tarım emtialarına olan emtia talebi bu sene oldukça arttı. Soya fasulyesi, mısır 

ve et ithalatında rekorlar kırılırken 25 yılın en büyük buğday alımları gerçekleşti. 

Azalan arzla ülkenin mısır ithalatı 11 milyon tonu aştı. 

Chicago emtia Borsasında işlem gören Mart vadeli soya fasulyesi kontratı yüzde 1.4 

düşüşle bushel başına 13,97 dolar oldu. Mart vadeli buğday kontratı ise yüzde 1.3 

artışla yaklaşık 12.7 kilo başına 6.84 dolardan işlem gördü. 

https://www.bloomberght.com/borsa
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Gıda, elimizden kayıp gidiyor! 

Bir yandan, vatandaş, ucuz gıda için kuyruklara giriyor… Öte yandan ise, 

pazarlama ve satış safhasında 2,5 milyon ton gıda israf oluyor… 

 
Koronavirüs salgını dünyayı her anlamda felce uğratırken, bu dönemde önemi en iyi 

anlaşılan maddelerin başında “gıda” geldi. Salgınla birlikte gıdaya erişimin 

zorlaşması, gıda meselesinin ne kadar kritik olduğunu gösterdi. Bütün dünyada 

gıdaya erişimin “stratejik önemi” konuşulmaya başlansa da, ülkemizde hâlâ 

milyonlarca ton besin, “el değmeden” çöpe gidiyor. 

 

MİLYONLARCA TON PAZARLAMA AŞaMASINDA ÇÖP OLUYOR 

Ondokuz Mayıs Üniversitesi Ziraat Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Muharrem Özcan, 

yaklaşık 53 milyon ton bahçe ürünleri üretimine sahip Türkiye’de üretimin en az 

yüzde 5’inin pazara hazırlama ve satış aşamalarında ekonomik değerini kaybettiğini 

belirtti. Özcan, “Yani kabaca 2,5 milyon ton ürün pazarlama aşamasında çöpe 

gitmektedir. Ürünlerin kilogram değerini 1 lira olarak ele alsak, pazarlama 

aşamalarındaki hatalar nedeniyle 2,5 milyar lira değerinde kayıp var demektir” dedi. 

https://www.milligazete.com.tr/etiket/koronavirus
https://static.daktilo.com/sites/71/uploads/2021/01/19/gida-elimizden-kayip-gidiyor-3.jpg
https://static.daktilo.com/sites/71/uploads/2021/01/19/gida-elimizden-kayip-gidiyor-3.jpg
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GIDAYA ERİŞİM ZORKEN BİR DE İSRAF EKLENİYOR 

Her ne kadar okullarda Türkiye’nin “kendi kendine yeten bir tarım ülkesi” olduğu 

öğretilse de, hem artan nüfus hem de çiftçinin tarlasını ve üretmeyi terk etmesi, gıda 

üretiminde muhtemel bir sıkıntıyı işaret ediyor. 

Herhangi bir üründe fiyatların yükselmesine karşılık “tek çözüm” olarak ithalata 

başvurulması da, üreten kesimin sıkıntısını ve tarımı bırakmasını hızlandırıyor. 

“Tarım ülkesi” Türkiye’de artık vatandaşın ucuza sebze meyve tüketebilmesi “tanzim 

satışlarıyla” mümkün olabiliyor. Nitekim, son günlerde yurdun farklı yerlerinden gelen 

“ucuz sebze meyve kuyrukları” da bunu doğruluyor. Buna rağmen, maddi değeri 2,5 

milyar lira olarak hesaplanan korkunç derecedeki israf ilerisi için endişeye neden 

oluyor. 

Ondokuz Mayıs Üniversitesi (OMÜ) Ziraat Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Muharrem 

Özcan, sebze ve meyvelerin pazarlanması ile satışına standart getirilmesi gerektiğini 

söyledi. Özellikle yeni tip koronavirüs ( Kovid-19) salgını önlemleri kapsamında 

getirilen pazarda sebze meyvelerin satıcı tarafından verilmesi zorunluluğunun ürün 

kayıplarının ve bozulmalarının önüne geçilmesi açısından önem taşıdığına işaret 

eden Özcan, bunun çöpe giden ürün miktarının azaltılmasına da önemli katkı 

yapacağını vurguladı. Büyük emekle üretilmiş ürünlerin çöpe atılmasının insanlık 

yönünden kabul edilebilecek bir durum olmadığının altını çizen Özcan, “Seçmece 

ürün satışının güvenli satış tekniği olarak kullanılabilmesi için standardizasyon çok 

önemlidir. Ürünün kalite, boy, ağırlık gibi özellikleri yönünden örnek hale getirilmesi 

önem taşımaktadır” ifadesini kullandı. 

 

STANDARDİZASYON İÇ PAZARDA DA UYGULANMALI 

İhraç edilen ürünlerde uygulanan standardizasyonun artık iç pazara sunulan ürünler 

için de zorunlu hale getirilmesi gerektiğini belirten Özcan, bu sayede bozuk ve çürük 

ürünler nedeniyle tüketicinin perakendeciyi, perakendecinin hal esnafını, hal 

esnafının da üreticiyi suçlamalarının ortadan kalkacağını anlattı. 

2,5 MİLYAR LİRALIK KAYIP VAR 

Standardizasyonun önemine değinen Özcan, şunları kaydetti: “Bunlar sağlanmadığı 

sürece özellikle satıcı ile alıcı arasında tartışmalara varan sorunların yaşanması 

kaçınılmaz olacaktır. Yaklaşık 53 milyon ton bahçe ürünleri üretimine sahip 

ülkemizde bu üretimin en az yüzde 5’i pazara hazırlama ve satış aşamalarında 

ekonomik değerini kaybetmektedir. Yani kabaca 2,5 milyon ton ürün pazarlama 

aşamasında çöpe gitmektedir. Ürünlerin kilogram değerini 1 lira olarak ele alsak, 

pazarlama aşamalarındaki hatalar nedeniyle 2,5 milyar lira değerinde kayıp var 

demektir.” 

 

https://www.milligazete.com.tr/etiket/kovid-19
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Gübretaş'ın milyarlarca dolarlık altın 

keşfi resmen teyit edildi! 

Gübretaş'ın Bilecik'teki Söğüt Altın Madeni Projesi ile ilgili kamuoyu ile 

paylaştığı bilgiler Türkiye Ulusal Maden Kaynak ve Rezerv Raporlama 

Komisyonu tarafından da teyit edildi. 

 

 
 

Gübretaş'ın Söğüt Altın Madeni Projesi ile ilgili kamuoyu ile paylaştığı bilgiler Türkiye 

Ulusal Maden Kaynak ve Rezerv Raporlama Komisyonu (UMREK) tarafından da teyit 

edildi. 

Gübretaş 3.5 milyon onsluk altın keşfi yapmış ve parasal değerinin 6 

milyar dolar olduğunu duyurmuştu. 

 

Şirket'ten konu ile ilgili KAP'a yapılan açıklamada şu bilgiler verildi: 

 

"Bilindiği üzere Şirketimizin 07.12.2020 tarihli KAP  açıklamasında, Şirketimize 

ait Bilecik ili Söğüt ilçesinde bulunan 82050 nolu ruhsat kapsamı maden sahası ile 

ilgili verilerin bağımsız  bir değerlendirme şirketince değerlendirilerek uluslararası  

standartlara göre raporlanması konusundaki çalışmalar hakkında bilgi  verilmiş ve bu 

çalışmalar kapsamında hazırlanan maden kaynak ve rezerv  tahmin sonuçlarına 

ilişkin açıklama kamuoyu ile paylaşılmıştı. 

 

Yine aynı açıklamada, bahsi geçen çalışmaların Türkiye Ulusal Maden Kaynak ve 

https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/gubretas
https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/sogut
http://bigpara.hurriyet.com.tr/altin/
https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/altin
http://bigpara.hurriyet.com.tr/doviz/dolar/
https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/bilecik
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Rezerv Raporlama Komisyonu (UMREK) standartlarına  uygun olarak, UMREK 

tarafından yetkilendirilen yetkin kişilerce  değerlendirilmesi ve UMREK Koduna uygun 

raporun hazırlanması sürecinin  de devam ettiği bildirilmişti. 

 

Halihazırda UMREK yetkin kişilerince yapılan çalışmalar  tamamlanmış olup 

Şirketimizce 07.12.2020 tarihinde kamuoyu ile  paylaşılan maden kaynak ve 

rezervine ilişkin tüm bilgiler UMREK yetkin  kişilerince de teyit edilmiştir. Bu 

kapsamda yetkin kişilerce  onaylanan UMREK tablosu ekte kamuoyunun bilgilerine 

sunulmaktadır. 

 

Şirketimizce yapılan muhtelif açıklamalarda da ifade edildiği  üzere, Şirketimizce 

işletilmesi kararlaştırılan Söğüt Altın Madeni Projesine ilişkin teknik çalışmalar 

sürmekte olup,  gelişmeler kamuoyu  ile paylaşılacaktır." 
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Hazine, iki ihalede 6 milyar lira 

borçlandı 
Hazine bugün düzenlediği iki ihalede rekabetçi olmayan teklifler dahil 

toplam 5 milyar 999,5 milyon TL borçlandı. 

 

Hazine bugün iki ayrı ihale gerçekleştirdi. İhalelerde toplam 3 milyar 499,5 milyon TL 

borçlandı. İhaleler öncesinde kamu kuruluşlarına ve piyasa yapıcılarına yapılan 2 

milyar 500 milyon TL net rot satış yapıldı. 

13 Nisan 2022 itfa tarihli, kuponsuz devlet tahvilin ilk kez ihraç edildiği ihalede net 1 

milyar 21.8 milyon TL satış yapıldı. İhalede; ortalama basit faiz yüzde 15,76, ortalama 

bileşik faiz yüzde 15,49 oldu. Kuponsuz devlet tahvili ihalesi öncesinde kamuya satış 

yapmadı, piyasa yapıcılarına 500 milyon TL net satış yapıldı. Piyasa yapıcı 

bankaların net teklif tutarı ise 977 milyon TL oldu. 

14 Ocak 2026 itfa tarihli, TLREF'e endeksli devlet tahvilinin ilk kez ihraç edildiği 

ihalede net 2 milyar 477,7 milyon TL'lik satış yapıldı. İhalede; dönemsel faiz yüzde 

4,28 oldu. TLREF'e endeksli devlet tahvili ihalesi öncesinde de kamuya satış 

gerçekleşmedi, piyasa yapıcılarına 2 milyar TL net satış yapıldı. Piyasa yapıcı 

bankaların net teklif tutarı ise 2 milyar 976 milyon TL oldu. 
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Bakan Varank: Türkiye üreterek 

büyümenin tadını aldı 
Türkiye'nin üreterek büyümenin tadını aldığını belirten Sanayi ve 

Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, "Bu yüzden ülkemizin dört bir 

köşesinden yeni yatırım haberleri peş peşe geliyor. Güçlü sanayi 

altyapımız, çalışkan iş gücümüz, tedarik zincirlerindeki avantajlı 

konumumuz, dünyanın her yanından yatırımcılar için Türkiye'yi cazip 

kılıyor." dedi. 

 

Uluslararası Fuar Merkezi'nde düzenlenen, 71'i Ford Otosan tarafından hibe edilen, 

3'ü belediye kaynaklarıyla alınan 'Başiskele Belediyesi 74 Hizmet Aracı Teslim 

Töreni'nde konuşan Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, Başiskele 

Belediyesine hediye edilen hizmet araçlarının teslim töreninde bulunmaktan duyduğu 

memnuniyeti dile getirdi. 

Türkiye sanayisinin kalbinin Kocaeli'de attığını, bu yüzden farklı vesilelerle yolunun 

sürekli Kocaeli'ye düştüğünü aktaran Varank, sadece Kocaeli değil, Türkiye'nin her 

yanında üretim ve yatırım gündeminin yoğun şekilde devam ettiğini kaydetti. 

Varank, Adana'da petro kimya ve enerji, Mersin'de nükleer santral, Kilis'te yeni OSB 

projelerinde geldikleri son aşamaları bizzat yerinde değerlendirdiklerini anlatarak, 

"Gittiğim her yerde şunu çok net görüyorum; Türkiye üreterek büyümenin tadını aldı. 

Bu yüzden ülkemizin dört bir köşesinden yeni yatırım haberleri peş peşe geliyor. 

Güçlü sanayi altyapımız, çalışkan iş gücümüz, tedarik zincirlerindeki avantajlı 

konumumuz, dünyanın her yanından yatırımcılar için Türkiye'yi cazip kılıyor." diye 

konuştu. 

Bugün aslında bunun bir örneği için Kocaeli'de olduklarını dile getiren Varank, şöyle 

devam etti: "Ford Otosan, bulunduğu şehre daha fazla katkı sağlama şuuruyla 

Başiskele Belediyemize 71 hizmet aracı hibe ediyor. Ancak bu sosyal sorumluluk 
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projesi çok daha büyük bir anlamı ihtiva ediyor. Bu bağış, Ford Otosan'ın ülkemizde 

yapacağı yeni yatırımın ilk kazanımlarından biri. Bildiğiniz gibi otomotiv sektörünün 

lider üreticilerinden olan Ford Otosan, 'Gelecek Nesil Ticari Araç ve Batarya 

Üretimi'ne ilişkin Başiskele'de yeni yatırım kararı aldı. Yaklaşık 2 milyar avro 

tutarındaki bu yatırım, ülkemiz ekonomisine çok önemli bir ilave katma değer 

sağlayacak. Araç üretim kapasitesini yıllık 210 bin adet artıracak, 3 bin kişiye 

doğrudan istihdam oluşturacak. Tabii tedarik zincirleri vasıtasıyla 10 binden fazla 

ilave istihdama da katkı sağlayacak. Yeni kurulacak tesiste sadece konvansiyonel 

araç üretimi yapılmayacak. Dünyadaki trendlere uygun olarak tam elektrikli araçlar ve 

bunların bataryaları da burada üretilecek. Yani bu yatırım, ülkemizin elektrikli araç 

üretiminde önemli bir merkez olmasına da katkı sağlayacak. Hükümet olarak bu 

topraklara değer katan tüm yatırımcılarımızın her zaman yanında olduk, olmaya 

devam ediyoruz. Ford Otosan'ın bu yatırımını da geçtiğimiz aralık ayında yayınlanan 

Cumhurbaşkanı Kararı ile proje bazlı teşvik kapsamında destekliyoruz. Ford 

Otosan'ın yatırım kararını, her şeyden önce Türkiye'ye olan güvenin bir nişanesi 

olarak görüyorum." 

"Türkiye'nin otomotivde gücü yatırımcılar için bir fırsat kapısı" 

Bakan Varank, Türkiye'nin çok güçlü bir otomotiv üreticisi konumunda olduğunu 

vurgulayarak, otomotiv sektörünün 2020 yılında yaşanan tüm olumsuzluklara rağmen 

25 milyar doların üzerinde bir rakamla yine ihracatın sürükleyicisi olduğunu kaydetti. 

Türkiye'nin 5 kıtada 200 ülkeye ihracat yaptığını, 200 binin üzerinde çalışanın bu 

sektörden evine ekmek götürdüğünü belirten Varank, muazzam bir üretim ve 

inovasyon ekosisteminden bahsettiklerini anlattı. 

Varank, otomotiv sektöründe yapılan yatırımların sanayinin diğer alanları için de 

gelişim ve ilerleme fırsatları sunduğuna işaret ederek, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Tedarikçileri besliyor, büyütüyor, yeni oyuncuları ekosisteme kazandırıyor. Bu 

anlamda Türkiye'nin otomotiv sektöründeki gücünün, dünyanın her yanından 

yatırımcılar için bir fırsat kapısı olduğunun tekrar altını çizmek istiyorum. Ford Otosan 

zaten bu gücün en önemli aktörlerinden biri olarak, yeni yatırım kararını da bu 

vizyonla aldı. Yüzde 70'e yakın yerlilik oranı, yüzde 90'a varan ihracat oranıyla Ford 

Otosan firmamızın gerçekleştireceği bu yatırım inşallah ülkemiz ekonomisine büyük 

katkılar sunacak. Bu karar için tüm şirket yetkililerini tebrik ediyorum. Elbette bu 

işlerde yerel paydaşlar çok önemli. Yatırımın gerçekleşeceği Başiskele Belediyemiz 

sağ olsun, hükümetimizin yatırımcı dostu bakış açısını onlar da sergiliyor. Hem ilçe 

belediyemiz hem Büyükşehir Belediyemiz bu süreçte firmamızın yanında olmaya 

devam edecek. Özellikle küresel firmalar, yerelle iş birliğinin önemini iyi bilir. Ford 

Otosan da bu vizyonla hareket etti. Bu yerel birlikteliğin en güzel örneği de işte bugün 

bağışlanan 71 hizmet aracı. Bu araçların güzel hizmetlere vesile olmasını temenni 

ediyorum. Tabii hizmet aracına sahip olmak her şey demek değildir. Önemli olan; 

onları halkın hizmetinde akıllı ve planlı bir şekilde kullanabilmektir." 
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Dolara karşı euroyu güçlendirme 

planı 
Avrupa Birliği, dolara bağımlılığı azaltmaya ve küresel ticarette euronun 

daha önemli bir rol üstlenmesini sağlamaya yönelik yeni plan hazırladı. 

 
Küresel ticarete doların tahakküm etmesinden rahatsızlık duyan Avrupa Birliği (AB) 

Komisyonu, ABD'de Joe Biden'ın başkanlık görevine başlamasının 1 gün öncesinde 

euronun uluslararası rolünü güçlendirecek çeşitli tedbirleri içeren yeni stratejisini 

açıkladı. 

Avrupa'nın küresel ekonomik sistemde öncü rol oynamasını amaçlayan stratejiye 

göre; 

Euro para birimin küresel ölçekte kullanımı artırılacak. 

AB, euro kullanımını teşvik etmek için 3'üncü ülkelerle görüşecek. 

Euro para birimindeki finansal enstrümanlar desteklenecek. 

Euronun enerji ve emtia ticaretinde uluslararası referans para birimi olmasına 

çalışılacak. 

AB'nin COVID-19 salgını nedeniyle hazırladığı 750 milyar euroluk kurtarma programı 

için euro cinsinden borçlanılacak. 

Euronun yatırımcılar için daha cazip olması sağlanacak. 
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AB'nin küresel yeşil finansmanda bir merkez olması ve sürdürebilir finansmanda 

euronun öncü rol oynaması desteklenecek. 

AB Komisyonu, Avrupa Merkez Bankası'nın (ECB) olası dijital euro çalışmalarına 

destek sağlayacak. 

AB'nin finansal piyasa alt yapısı geliştirilecek. 

Avrupa finansal piyasalarının 3'üncü ülkelerin yaptırımlarına karşı dirençli olmaları 

sağlanacak. 

AB kurumları, 3'üncü ülkeler tarafından uygulanan tek taraflı tedbirlere yönelik 

güvenlik açıklarının giderilmesi için finansal piyasa altyapı şirketleri ile iletişime 

geçecek. 

Euro cinsinden sözleşmelerin iletilmesindeki teknik sorunları gidermek üzere çalışma 

grubu kurulacak. 

AB Komisyonu, 3'üncü ülkelerin tek taraflı yaptırımlarının finansal hizmetlerde neden 

olduğu kesintileri önleyecek çeşitli yöntemler arayacak. 

"Şoklara karşı daha güvenli hale getirilecek" 

Stratejiye ilişkin Brüksel'de düzenlenen basın toplantısında konuşan AB Komisyonu 

Kıdemli Başkan Yardımcısı Valdis Dombrovskis, "Ortak para birimimiz euro dünyada 

en yaygın ikinci para birimi konumunda bulunuyor. Planımız, euronun uluslararası 

rolünü güçlendirmeye yönelik uzun dönem strateji içeriyor." dedi. 

Dombrovskis, küresel ekonomin dolara bağlılığının azaltılarak şoklara karşı daha 

güvenli hale getirilebileceğini söyledi. 

Euronun borçlanma senetleri, emtialar ve enerji gibi alanlarda kullanımını artırmayı 

amaçladıklarına işaret eden Dombrovskis, "Plan, AB finansal sistemini ve alt yapısını 

güçlendirmeyi içeriyor." ifadesini kullandı. 

Dombrovskis, Avrupa'nın en büyük finansal merkezi olan İngiltere'nin AB üyeliğinden 

ayrıldığını anımsatarak, "Özellikle AB'deki piyasa katılımcılarının 3'üncü ülkelerdeki 

takas işlem merkezlerine olan aşırı açık pozisyonlarını tekrar dengelemeliyiz." diye 

konuştu. 

"Euronun rolünü güçlendirmeyi amaçlıyoruz" 

AB Komisyonu Ekonomiden Sorumlu Üyesi Paolo Gentiloni de "Ekonomik ve parasal 

birliği derinleştirmeyi, euronun uluslararası rolünü güçlendirmeyi amaçlıyoruz." dedi. 
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AB içinde bankacılık birliğini tamamlamak ve sermaye piyasası birliğini önemli ölçüde 

ileri taşımaya öncelik vereceklerini anlatan Gentiloni, "Euro para birimi kasım ayında 

küresel ödemelerde yüzde 38 oranına ulaştı. Euronun küresel rezervlerdeki oranı ise 

yüzde 20 civarında. Bu seviye son 20 yılda değişmedi." diye konuştu. 

Gentiloni, euronun güçlü bir role sahip olmasının AB ekonomisini döviz kuru riskinden 

koruyacağını, diğer para birimlerine olan bağımlılığı düşüreceğini, daha istikrarlı ve 

çeşitli küresel para sistemi ortaya koyacağını vurguladı. 

AB ülkeleri İran ile ticareti sürdürme arayışında 

AB'nin resmi para birimi olan ve 1 Ocak 2002'de dolaşıma giren euroyu 27 AB üyesi 

ülkenin 19'u kullanıyor. Euro Bölgesi olarak adlandırılan bu 19 ülkenin para politikası, 

Avrupa Merkez Bankası (ECB) ve üye ülkelerin merkez bankalarından oluşan Euro 

Sistemi tarafından yürütülüyor. 

ABD'nin tek taraflı olarak İran nükleer anlaşmasından çıkmasının ardından, dünya 

çapında bankalar arasında elektronik fon transferi sağlayan SWIFT, ABD'nin 

yaptırımlarına uyacağını ve İran bankalarının sisteme erişimini askıya aldığını 

açıklamıştı. AB ülkeleri İran ile ticari ilişkileri sürdürmek için çeşitli arayışlara gitmişti. 

Bazı AB ülkeleri, ABD'nin İran yaptırımlarını bertaraf etmeyi hedefleyen ticaret 

mekanizması INSTEX kurulmuştu ancak mekanizma önemli bir başarı sağlayamadı. 
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Avrupa bu sorunun yanıtını arıyor 
Avrupa'nın gündeminde Erdoğan var: Neden dümen kırdı... 

   

 
 

Almanya Dışişleri Bakanı Heiko Maas'ın Ankara ziyareti sonrasında Türkiye'nin AB ile 

yeniden yakınlaşma çabalarının arkasında yatan nedenler irdeleniyor. Alman 

basınında Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın hem iç hem de dış politikada 

zor durumda olduğuna işaret ediliyor. 

Deutsche Welle Türkçe’nin aktardığına göre, Maas'ın Pazartesi günü Türkiye'ye 

yaptığı çalışma ziyareti Alman basınında yorum sütunlarına taşınan konular arasında. 

Maas ve Türk mevkidaşı Mevlüt Çavuşoğlu, görüşme sonrası düzenledikleri basın 

toplantısında gerilimlerle geçen 2020'nin ardından 2021'e yapıcı diyaloğa dayalı 

olumlu gündemin hakim olmasını istediklerini vurguladı. 

Frankfurter Allgemeine Zeitung (FAZ), Maas'ın Türkiye'nin Oruç Reis sondaj gemisini 

Doğu Akdeniz'e göndermesi üzerine iptal ettiği Türkiye gezisini şimdi yaptığına dikkat 

çekerek Alman hükümetinin Türkiye ile AB arasındaki ilişkileri yeniden düzeltmeye 

çalıştığını belirtiyor: 

"Son dönemde Brüksel ile Ankara arasında diplomatik çabalar yeniden yoğunlaştı. 

Çavuşoğlu Perşembe günü AB Dış İlişkiler ve Güvenlik Politikası Yüksek Temsilcisi 

Josep Borrell ile görüşmek için Brüksel'e gidiyor. Bu ay içinde AB Komisyonu 

Başkanı Ursula von der Leyen ve AB Konseyi Başkanı Charles Michel'in 

Türkiye'yi ziyaret etmesi bekleniyor. Önümüzdeki hafta Türkiye ile Yunanistan 

arasında istikşafi görüşmelere yeniden başlanacak… Maas'ın Ankara ziyareti bu yıl 

koronavirüs salgını koşullarına rağmen yaptığı üçüncü yurt dışı seyahati. Diplomatik 

girişimler aynı zamanda ABD'de göreve gelecek yeni yönetime de bir sinyal. 

Koalisyon partilerinden birçok dış politikacı müstakbel Başkan Joe Biden'a daha aktif 

bir dış politikada partner olma, Almanya ve AB'ye doğrudan etki edecek bölgelerdeki 

anlaşmazlıklarla ciddi bir şekilde ilgilenme sözü verdi." 
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Süddeutsche Zeitung'un (SZ) yorumunda ise şu satırlar yer alıyor: 

 

"Siyasette kamuoyu hafızasının ne kadar zayıf olduğu, Avrupa'nın Türkiye ile 

ilişkilerinde kendini gösteriyor. Türkiye Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan bir 

zamanlar, ülkesini hızlıca AB'ye sokmak isteyen örnek Avrupalı olarak 

görülüyordu. 2000'lerin başlarıydı. Ardından korku saçan bir varlığa dönüştü. 

Ortadoğu'da savaşlar yürütüyor, Hamas ve Müslüman Kardeşler'e sempati 

gösteriyor, komşuları Yunanistan ve Kıbrıs ile anlaşmazlıkta Doğu Akdeniz'de savaş 

gemileriyle güç gösterisinde bulunuyor. Kendi ülkesinde giderek daha baskıcı bir 

iktidar yürütüyor, hukukun üstünlüğü giderek zayıflıyor, Türkiye hatta Avrupa 

mahkemelerinin bağlayıcı kararlarını görmezden geliyor. Şimdi Ankara'daki adam AB 

ile yeniden yakınlaşmaya bel bağlamış durumda… Ankara'daki rota değişikliğinde 

Erdoğan'ın baskı altında olması da rol oynasa gerek. Ekonomik durum içler acısı, 

stagflasyondan (resesyon ve enflasyon) söz ediliyor. Para rezervleri tükeniyor, 

yabancı yatırımcı sıkıntısı çekiliyor. Halk artan fiyatlar nedeniyle yakında 

homurdanmaya başlayabilir. Diğer yandan ABD'de Donald Trump'ın başkanlığı sona 

eriyor. Halefi Joe Biden ile Erdoğan'ın işi zor olabilir. S-400'ler nedeniyle 

kararlaştırılan Amerikan yaptırımlarını Biden hızlıca yürürlüğe sokabilir. Biden 

Erdoğan'ı Obama dönemindeki başkan yardımcılığı görevinden tanıyor. 2020 

başında yaptığı bir açıklamada Erdoğan'ın iktidardan gitmesini istediğini belirtmiş, 

ancak bunun 'darbe değil seçimler yoluyla olması gerektiğini' söylemişti. Tüm bunlar 

Erdoğan'a etrafında dost aramak için yeterli neden sunuyor." 
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Ülkemizde huzur içinde yaşamak 

istiyoruz 
CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu, Gelecek Partisi Genel Başkanı 

Ahmet Davutoğlu'nu partisinin İstanbul il başkanlığında ziyaret etti. 

 
İSTANBUL (AA)- CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu, Gelecek Partisi Genel 

Başkanı Ahmet Davutoğlu'nu partisinin İstanbul il başkanlığında ziyaret etti. 

Davutoğlu, Kılıçdaroğlu'nu il başkanlığına gelişinde kapıda karşıladı. Yaklaşık 40 

dakika süren görüşmenin ardından Kılıçdaroğlu ve Davutoğlu, basın mensuplarına 

açıklama yaparak soruları yanıtladı. 

 

CHP Genel Başkanı Kılıçdaroğlu, "Kendi ülkemizde huzur içinde yaşamak istiyoruz. 

Herkesin düşüncesi, kimliği, inancı, yaşam tarzı farklı olabilir ama hepimiz kendi 

ülkemizde bayrağımızın altında huzur içinde yaşamak istiyoruz." dedi. 

Elbette ki düşüncelerini söyleyeceklerini, kendileri açısından eleştirilmesi gereken bir 

konu varsa elbette eleştireceklerini ifade eden Kılıçdaroğlu, "Siyaset dediğiniz zaten 

budur. Kimin doğru yaptığına, kimin yanlış yaptığına kararı millet verecektir. Ama 

birilerinin bir düşünceyi beğenmiyorum diye, taşlarla, sopalarla, silahlarla saldırmasını 

asla kabul etmiyoruz, asla." dedi. 

 

Kılıçdaroğlu, Gelecek Partisi Genel Başkanı Davutoğlu'nu, geçmiş olsun dileklerini 

iletmek için ziyaret ettiğini belirtti.  

 

Gelecek Partisi Genel Başkanı Davutoğlu da insanlığın ve Türkiye'nin son derece 

kritik bir eşikten geçtiğini dile getirdi. Kılıçdaroğlu'na ziyareti için teşekkür eden Ahmet 

Davutoğlu, dayanışma gösteren diğer siyasilere de teşekkürlerini iletti. 

Kılıçdaroğlu'na ziyarette Genel Başkan Yardımcıları Gamze Akkuş İlgezdi, Onursal 

Adıgüzel, CHP İstanbul İl Başkanı Canan Kaftancıoğlu, Küçükçekmece Belediye 

Başkanı Kemal Çebi de eşlik etti. Ziyarette Gelecek Partisi Genel Başkan 

Yardımcıları Selim Temurci, Habibe Çiftçioğlu, Sema Silkin Ün, Mehmet Ali Pulcu, 

Mustafa Mente ve Gelecek Partisi İl Başkanı İsa Mesih Şahin de hazır bulundu. 
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Daha göreve başlamadan Türkiye’ye 

çok sert ifadeler: Sözde stratejik 

partner 
Bugün yemin töreni ile göreve resmen başlayacak Joe Biden'ın Dışişleri 

Bakanlığı pozisyonu için atayacağı isim Antony Blinken, Türkiye 

hakkında çok sert ifadeler kullandı. Blinken, "Sözde stratejik 

partnerimizin bizim en büyük stratejik rakibimiz Rusya ile aynı çizgide 

olması fikri kabul edilemez" dedi. 

 
ABD’de Kasım ayında yapılan zorlu ve yıpratıcı başkanlık seçiminin ardından bugün 

Joe Biden resmen görevine başlayacak… Biden, kabinesinde çok farklı etnik 

kökenlerden ismi aday gösterirken, Türkiye’yi yakından tanıyan ve Barack Obama 

döneminde Dışişleri Bakanı Hillary Clinton’ın yardımcısı olarak görev alan Antony 

Blinken da Dışişleri Bakanı adayı olarak kamuoyunun karşısına tekrar çıktı. 

Geçmişte Türkiye’nin PKK ile mücadelesini destekleyeceklerini açıklayan Blinken, 

NATO üyesi olan Türkiye’nin bir müttefik gibi davranmadığını ve S-400 satın alınması 

sonrasında yeni yaptırımların da gündemde olduğunu söyledi. Ankara’nın S-400 

satın almasının “çok büyük bir hata” olduğunu söyleyen Blinken, “Stratejik daha 

doğrusu sözde stratejik bir partnerinizin Rusya’daki en büyük stratejik rakiplerinizle 

aynı çizgide olması fikri kabul edilemez” dedi. 
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Açıklamalarını Senato’nun Dış İlişkiler Komitesi’ndeki oturumda yapan Blinken, 

“Bence şu an var olan yaptırımların etkisine bakmalı ve daha fazla bir şey yapılması 

gerekip gerekmediğini izlemeliyiz” ifadesini kullandı. 

“ÇOK NET GÖRÜYORUZ” 

Blinken, “Türkiye bir müttefik fakat birçok açıdan bir müttefik gibi davranmıyor. Ve bu 

durum bizim için çok ama çok zorlayıcı ve bu konuda çok net görüyoruz” yorumunu 

yaptı. 

İngiliz haber ajansı Reuters, Biden yönetimi ile Ankara arasında S-400 başta olmak 

üzere birçok sorun olduğunu hatırlattı. Reuters, “İki NATO müttefiki Suriye 

konusunda, Türkiye’nin Akdeniz’in doğusundaki doğalgaz çalışmaları ve Türkiye’nin 

Dağlık Karabağ gerilimine dahil olması gibi konularda karşı karşıya geldi” ifadesini 

okurlarına aktardı. 
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“Kamu eliyle zengin yaratma 

yöntemleri” 

 
Alaattin AKTAŞ  

20 Ocak 2021 Çarşamba 

 

Herhalde “Kamu zengin yaratır mı ki” diye safiyane bir düşünce içinde olan kimse 

yoktur. Yıllarca tırnaklarıyla kazıyıp çalışarak küçücük bir işletmede başladığı işi 

nesilden nesile aktarmak suretiyle büyütüp devasa bir kuruma dönüştürenler başka... 

Ama bir anda ortaya çıkıveren türedi zenginler var ya, irili ufaklı; işte bakın, onların 

destekçisi bir şekilde mutlaka kamu olmuştur. 

Bilerek isteyerek mi sağlanmıştır bu destek, yoksa farkında olmayarak mı; artık takdir 

sizin... 

Elimde eski Hazine Müsteşar Yardımcısı değerli dostum Hakan Özyıldız’ın “Hazine 

ve Kamu Finansmanı-Devlet Neden ve Nasıl Borçlanır” adlı kitabı var. Bu kitapta 

neler bulacağınızı 4 Ocak’taki köşe yazımda özetlemiştim. 

Bugün Özyıldız’ın kitabından bir bölümü aktarmak istiyorum. Konu, başlıktaki ifade: 

“Kamu eliyle zengin yaratma yöntemleri” 

Özyıldız bu yöntemleri sıralamadan önce bir uyarıda bulunmayı ihmal etmiyor: 

“Aman dikkat! Liste sadece işlem başlıklarını içeriyor. Bu başlıklar altındaki tüm 

işlemlerin aynı sonucu doğuracağı anlamı çıkarılmamalı.” 

Hakan Özyıldız’ın vatandaşa da bir çağrısı var. Özyıldız, “Seçmenler oy tercihlerini 

bu yöntemlere karşı olan aday ve partilerden yana kullanmalılar” diyor. 

Peki “kamu eliyle zengin yaratma yöntemleri” neler mi: 

- Kamunun mal ve hizmet alım ve satımında işlemleri yönlendirme, ihaleleri 

yandaşlara dağıtma. 



20.01.2021 

20 

 

- Kamunun devrettiği her türlü imtiyazlar. 

- Dış kaynaklı, yabancılarla birlikte yapılan büyük altyapı inşaatlarında yerli ortağı 

belirleme. 

- Altyapı yatırımlarına yönelik kararlar, örneğin otoyolun belli bir bölgeden geçmesi 

gibi. 

- Kamulaştırma. 

- Milli emlak ve orman idaresi yönetiminde bulunan kamu mülkünün satış, devir, 

kiralama ve ecrimisil işlemleri. 

- Belediyelerin imar izin ve değişiklik kararları ile yine belediyelerin verdiği çeşitli 

izinler. 

- Sit alanı kararlarındaki değişiklikler. 

- Vergi oranlarını değiştirme, vergi incelemelerini engelleme. 

- Vergi iadeleri. 

- Vergi ve diğer mali aflar. 

- Özelleştirme kapsamında şeffaf olmayan satış ve devirler. 

- Personel alımlarında kadroları para karşılığında dağıtma. 

- Kamu sınav sorularını pazarlama. 

- Eş, dost, akraba ve parti taraftarlarını liyakata ve yeteneğe bakılmaksızın kamu 

kurum, kuruluş ve bankalarına yerleştirme. 

- Rüşvet alma potansiyeli olan görevlere liyakate bakılmaksızın atama yapma. 

- Gümrük vergisi oranlarını etkileyen her türlü gümrük işlemleri. (Değişik pozisyona 

sokma vs.) 

- Dış ticarette ithal izinleri ve vergi oranlarını değiştirme. 

- Dahilde işleme rejiminde taahhütleri gevşetmek ve sorun olanlar için af getirmek. 

- Uyuşturucu ve kaçakçılığa göz yumma, bazı ürünleri yüksek vergilendirerek 

kaçakçıya imkan sağlama. (Sigara ve içki gibi.) 

- Devletin stoklanabilecek mal ve ürünlerin fiyatını belirlemesi. 
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- Önemli işlem ve kararlardan önce içeriden bilgi sızdırılarak zengin edilmek 

istenilenlerin uygun pozisyon almasının sağlanması. 

- Döviz fiyatlarını etkileyecek işlem ve kararların şeffaf bir şekilde alınmaması. 

- Borsayı etkileyecek kasıtlı beyan ve kararlar. 

- Sağlık alanında çalışma izni verme ya da vermeme ve hastaları bazı hastanelere 

yönlendirme. 

- Bazı ilaç izinleri işlemleri. 

- Kamu bankalarınca zararı Hazine tarafından üstlenilen düşük faizli kredileri hak 

etmeyenlere verme. 

- Kamu bankalarından, bilinçli olarak geri dönmeyecek krediler verme. 

- Kamu bankası kredilerinin borçlu lehine yeniden yapılandırılması, anapara ya da 

faizden vazgeçilmesi. 

- Eximbank üzerinden çok düşük faizle kredi vererek kredilerin amaç dışı 

kullanılmasına ve diğer bankalara mevduat olarak yatırılmasına göz yumma. 

- Bankacılık lisansı verme veya vermeme. 

- Yabancı banka şubelerine ülkede kurulmuş banka statüsü verip sermayedarları 

satabilecek hisse sahibi yapma. 

- Yatırım bankalarına mevduat toplama lisansı verme. 

- Mevduat sigorta sistemini amacı dışında kullanma. (Ticari mevduat sahiplerinin 

kurtarılması gibi.) 

- Hesapsız borçlananları yasal düzenlemelerle yükümlülükten kurtarma. 
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Abdulkadir Selvi 

CHP milletvekili Çelebi: ‘Muharrem 

İnce ile görüşüyoruz’ 

20 Ocak 2021 

CHP İzmir Milletvekili Mehmet Ali Çelebi ile Karabük milletvekili 

Hüseyin Avni Aksoy imzasıyla bir mektup yayınlandı. İki 

milletvekiline Yalova milletvekili Özcan Özel’in de destek verdiği 

söyleniyor. Mektubun içeriğine geçmeden önce tarihine dikkat 

çekmek istiyorum. 

10 ARALIK SANCISI 

 

Çelebi ve Aksoy’un mektubu, 10 Aralık 2020 tarihini taşıyor. Belli ki 10 Aralık tarihi 

özel olarak seçilmiş. 

İki milletvekili kendilerini, ‘29 Ekim Gücü’ olarak isimlendiriyorlar. Mehmet Ali 

Çelebi’nin Ergenekon sürecinde 41 ay tutuklu yargılandığını hatırlatırsam, neden 29 

Ekim’i referans aldıkları daha iyi anlaşılır. 

Peki 10 Aralık rahatsızlığı ne? 

Burhan Şenatalar ve Süleyman Çelebi’nin sözcülüğünü yaptığı 10 Aralık Hareketi,  

CHP’nin kapatılıp vakfa dönüştürülmesini, solda yeni bir parti kurulmasını 

savunan, “ikinci Cumhuriyetçi” çizgiye yakın isimlerden oluşuyordu. 

CHP yönetiminde Oğuz Kaan Salıcı ve Canan Kaftancıoğlu ‘10 Aralıkçı’ olarak 

biliniyorlar. 

 

CHP’de kendini Atatürkçü ve Cumhuriyetçi olarak tanımlayan isimler partinin son 

dönemde 10 Aralıkçıların çizgisine çekildiği kaygısını taşıyor. 

ÜÇ İTİRAZ 

 

CHP milletvekilleri Mehmet Ali Çelebi ve Hüseyin Avni Aksoy’un mektubunda 

CHP’nin kurucu değerleri ile CHP’nin mevcut politikalarına esaslı itirazlar getiriliyor. 

https://www.hurriyet.com.tr/yazarlar/abdulkadir-selvi/
https://www.hurriyet.com.tr/yazarlar/abdulkadir-selvi/
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Abdullah Gül rahatsızlığı: CHP, FETÖ işgaline nezaret eden Abdullah Gül ve 

türevlerine, onların etki alanlarına mahkûm değildir. 

 

‘Dostlar’ uyarısı: 

CHP diğer partileri besleyen bir siyasi sebil olmamalıdır. Sürekli ‘dostları’ öne 

çıkarmak, Cumhuriyet’i kuran partinin kendi değerleriyle ve mücadelesiyle iktidara 

gelme şansının olmadığı algısını güçlendirmektedir. 

 

HDP ile ittifaka tepki: Kürt kökenli vatandaşlarımıza terörle arasına mesafe koymayan 

HDP’li siyasi elitler üzerinden gitmeyi kabul etmiyoruz. 

KILIÇDAROĞLU’NUN İLGİSİZLİĞİ 

 

Bugün tam 1 ayını dolduran mektubun altında imzası bulunan İzmir 

milletvekili Çelebi’yi aradım, CHP yönetiminin bir adım atıp atmadığını sordum. 

Çelebi, hiçbir gelişme olmadığını söyledi. 

Sadece CHP Sözcüsü Faik Öztrak, “Genel merkezimizin milletvekilleriyle 

mektuplaşarak haberleşme gibi bir geleneği yok” demekle yetindi. 

 

FİLM NEREDE KOPTU? 

 

Çelebi ve Aksoy’un mektubunda bu sorunun yanıtı yer alıyor. 

“2020 kurultayı, bu marjinal 2. Cumhuriyetçi unsurların oyun alanı haline 

getirilmiş, 29 Ekim ruhu 10 Aralık zihniyetinin hedefi olmuştur” deniliyor. 

CHP kurultayından sonra üç milletvekili, 10 Ağustos’ta Anıtkabir’e çıkarak, ‘29 Ekim 

Gücü’nü oluşturuyorlar. 

 

Ekim ayında CHP’ye veda turlarına başlıyorlar. Ancak CHP Grup Başkanvekili Özgür 

Özel’in çabasıyla Kılıçdaroğlu ile bir araya gelip, sıkıntılarını paylaşıyorlar. “Bu 

durum böyle devam ederse müsaade isteriz” diyorlar. 

 

ÇELEBİ: ‘BU BİR SÜREÇ’ 

 

İzmir milletvekili Mehmet Ali Çelebi, mektup olayına gelene kadar her aşamada 

mücadele verdiğini anlattı. Bu sürecin kilometre taşlarını maddeler halinde paylaştı. 

 

1)24 Haziran 2018’de CHP’nin kurduğu ve o gece çöken Adil Seçim Platformu seçim 

uygulaması ile ilgili sorumluları istifaya davet ettim. Sorumlular ödüllendirildi. İlk ciddi 

kırılma anı budur. 

2) Temmuz 2018 yine ilkesel bir bildiri yayınlayarak “Kurultaya gidilmeli” dedim ve 

kurultay için imza verdim. 
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3) Eylül 2018 ve Ocak 2019’da yerel yönetim adayları belirleme yöntemine PM üyesi 

olarak yazılı itiraz ettim. 

4) 2020 Temmuz kurultayında türlü oyun ve dalaverelere gizli liste dolaştırmaya itiraz 

ettim. 

5) Üç milletvekili 10 Ağustos 2020 Anıtkabir’e çıktık. Sevr hayalleri görenlerin yine 

hüsrana uğrayacaklarını yazılı açıkladık. 

6) 13 Eylül 2020 Canan Kaftancıoğlu’nun, “Atatürk demem” açıklamasına sert bir 

şekilde karşılık verdim. “Bu partide 10 Aralık’tan önce 29 Ekim gelir” dedim. 

 

7) Ekim 2020’de kapalı grup toplantısında, HDP ile ilişkilere itiraz ettim. “Işığı Öcalan 

olanlarla ışığı Mustafa Kemal Atatürk olanların ilişkisi ne olmalıysa o kadar 

olmalı!” dedim. 

 

ÖZEL, KILIÇDAROĞLU VE SALICI İLE GÖRÜŞME 

 

8) Ekim 2020 vekillere veda ziyaretlerine başladık. Bunun üzerine Özgür Özel davet 

etti. 14 Ekim’de Özgür Özel’le, 27 Ekim 2020’de Genel Başkanımızla görüşüp, 

sorunları birinci ağızdan aktardık. 

 

9) 10 Aralık 2020 de görüşlerimizi tekrar derli toplu olarak mektupla ifade ettik. 

10) 14 Aralık 2020’de genel başkan yardımcısı Oğuz Kaan Salıcı’yla kendi isteği 

üzerine görüştüm. “Partinin evlatlarını ötekileştirmeyin. İnce dahil davet edin 

konuşun, partide birliği sağlayın” dedim. 

 

11) Görüşmelerden ve mektuptan sonuç alınamayınca, hiçbir adım atılmayınca 15 

Ocak 2021 tarihinde mektubu paylaştık. 

Mehmet Ali Çelebi’nin verdiği kısa kronolojiden, bunun bir süreç olduğu anlaşılıyor. 

 

MUHARREM İNCE’NİN PARTİSİNE Mİ GEÇECEKLER? 

 

Siyasette yapılan her hamlenin siyasi bir hedefi vardır. CHP’de, üç 

milletvekilinin Muharrem İnce’nin kuracağı partiye geçeceği konuşuluyor. Mehmet 

Ali Çelebi’ye, “İnce’nin partisine geçecek misiniz?” diye sordum. 

Reddetmedi. İnce ile görüştüklerini söyledi. 

 

“Sayın İnce ile 1-2 aydır görüşüyoruz. Düşüncelerimiz şu an örtüşüyor. Ama 

itirazlarımızı iki senedir her aşamada ve ilgili tarihlerde yaptık” dedi. 
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KILIÇDAROĞLU’NUN TERCİHİ 

 

Seçimleri kazanmak için ya CHP’nin oylarını arttırarak ya da ittifaklar kurarak başarılı 

olmak mümkün. Kılıçdaroğlu, ikincisini tercih ediyor. Yerel seçim sonuçlarına 

baktığımızda da bu tercihinin yanlış olduğunu söylemek mümkün değil. Ama bu 

CHP’nin öz evlatlarını dışlamayı gerektirmemeli. CHP’nin ana omurgası kendini 

Cumhuriyetçi ve Atatürkçü olarak tanımlıyor. Onlar parti politikalarından 

rahatsızlar. Kılıçdaroğlu’nun görevi, vazoyu kırmadan hepsini bir arada tutabilmek. 

 

İNCE’Yİ HAFİFE ALIYORLAR 

 

Kılıçdaroğlu ikinci bir hata daha yapıyor. Muharrem İnce’yi hafife alıyor. Bence 

olay Muharrem İnce’yi aşmış durumda. 

 

İNCE’NİN PARTİSİNE GEÇECEKLER 

 

Muharrem İnce’nin partisini 1 Mart’ta kuracağı belli oldu. Mehmet Ali 

Çelebi, Hüseyin Avni Aksoy ve Özcan Özel’in, Muharrem İnce’nin partisine 

geçeceği söyleniyor. Ama sayı 3 milletvekili ile sınırlı kalmaz diyenler de var. 
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Yarınlarımızı da bugünden tükettik 
Esfender KORKMAZ 

 
20 Ocak 2021 

2003 yılından beri dış ticarette (İthalat - ihracat) açık veriyoruz. Dış ticaret açığının bir 

kısmı, turizm gibi hizmet gelirleri ile veya transfer gelirleri ile kapatılıyor. (2020 de bu 

alanda net gider oldu.) Geride cari açık kalıyor. Kısaca cari açık bir ülkenin dış 

cari  ekonomik ilişkileri nedeni ile döviz olarak kaybettiği kaynaktır.   

Cari açığı kapatmanın iki yolu var...  

 

Bir... Doğrudan yabancı yatırım sermayesi girişi... Bu yolla gelen döviz uzun dönem 

için geldiğinden, cari açığı kapamanın en iyi yoludur. Maliyeti kar transferidir. Ancak 

istihdam ve katma değer yaratacağı için ekonomiye de katkısı vardır.  

 

İki... Dış borçlanma yolu... Aslında Türkiye'de ithalatın yüzde 77'si üretimde kullanılan 

hammadde ve aramalıdır. İthalatçı önce dış finansman buluyor. Sonra ithalat 

yapıyor. Dolayısıyla cari açık otomatik olarak dış borca dönüşmüş oluyor. 

Öte yandan, eğer cari açık teknoloji ithalatı ve fiziki yatırım yapmak için sermaye malı 

ithalatı için veriliyor olsaydı, o zaman daha yüksek katma değer ve büyüme olur, 

ihracat artar ve cari açık kapanırdı. 

 

Türkiye ilan edilen kırılgan ülkeler içinde, 2019 yılı hariç, sürekli ve en yüksek cari 

açık veren tek ülkedir. 

 

İMF verilerine göre; günümüzde cari açık veren ülkeler içinde, Brezilya 2008 yılına 

kadar, Endonezya 2012 yılına kadar, Arjantin 2010 yılına kadar, Hindistan 2004 

yılına kadar cari fazla vermiştir. Sürekli cari açık veren ikinci ülke Meksika ise, 2020 

yılında cari fazla vermiştir. Bizim 2020 yılında cari açık/GSYH'ye oranı eksi yüzde 

3,66 dır. (Aşağıdaki tablo) 

 

https://www.yenicaggazetesi.com.tr/esfender-korkmaz-18022y.htm
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2003 ile 2020 Kasım ayı arasında, yani 17 yıl 11 ayda toplam 857 milyar 285 milyon 

dış ticaret açığı ve 609 milyar 724 milyon cari açık verdik.  

 

 
 

2003 yılından beri doğrudan yabancı yatırım sermayesi kısmen gayrimenkul alımları 

için geldi. Daha çok kısa dönemli portföy yatırımları şeklinde geldi. Cari açığın 

büyük kısmı dış borca dönüştü. Bu borçları geri öderken net kaynak çıkışı ve 

yoksullaşma olacak. Hatta 2020 için net dış borç ödedik ve yoksullaşmaya yansıdı.  

Özetle, büyüme varsa cari açık önemsiz diyenlerin yanılgıları, Hükümetlerin 

günü kurtarma telaşları, geleceğimizi ipotek altına aldı. 

 

Kamu- özel işbirliği çerçevesinde dünyada talep garantisi veren bir başka ülke 

olduğunu sanmıyorum. Çünkü böyle bir garanti hiçbir sosyo-ekonomik sisteme 

uymaz.   

 

Piyasa ekonomisinde yap-işet - devret modeli var. Karı da, zararı da ihaleyi 

alanda kalır. Karı sana zararı millete yalnızca talep garantili bir garabet sistem 
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Türkiye'de var. 

 

Kesin verileri kimse bilmiyor, ancak anlaşılan kadarıyla onbeş- yirmi yıl devlet bütçesi 

kamu-özel işbirliği yoluyla talep garantisi verilenlere çalışacak. Bu nedenle bütçede 

yatırımlara ve tarımsal ve sosyal desteklere daha az pay ayrılacak. Devlet vatandaşa 

daha az hizmet götürecek.   

 

Kamu - özel işbirliğine imza atan hükümet aynı zamanda benden sonra tufan 

demiş oldu. 

 

Kamu altyapılarının ve doğal tekellerin özelleştirilmesi, lüks kamu harcamaları, lüks 

arabalar ve saraylar da, benden sonra tufan demektir.  

 

Yanlışların bedelini biz ve çocuklarımız ödemeye başladık ve daha çok 

ödeyeceğiz!.. 
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İbrahim Kahveci 

Evladınızın geleceği hapsetmeyin 

Önce şu alıntıyı aktarmak istiyorum. 

Prof. Dr. Mehmet Azimli sosyal medya hesabından paylaştı: “Farklılaşma birey ve 

toplumların beka nedenidir; benzeş(tir)me ise helak nedenidir.” (İbn Sina, 

Kitabu’s-Siyase, s57.) 

Bugün bir kuşak çok ciddi düşünsel çıkmaz içinde. Özellikle geçmiş yaraların 

üzerinden adeta hapsolmuş durumda. O yaralar ki, iyileşmesine asla izin verilmiyor. 

Lise altı eğitimli kesimde bu yaralar çok etkili. 

Krizde işlerini kaybettiler 

Krizde çocuk sayıları yüzde 23,0 gibi muazzam düştü. 

Ama hala geçmiş yaraları üzerinden ülkenin geleceğini hapsediyorlar. 

Prof Dr. Ali Çarkoğlu’nun sözleri kulaklarımdan gitmiyor: “Türkiye son iktisadi veya 

normal seçimini Haziran 2015’de yaptı. Sonraki seçimler olağandışı olarak 

gerçekleşti”. 

Hatırlıyorum Nisan 2017 Referandumunu... “Hayır” oyu ile İslam ve Vatan düşmanlığı 

nerede ise birleştirilmişti. 

2018 seçimlerinde ise beka sorunumuz had safhadaydı. Ya ülke kurtulacak, ya da 

şer güçler galip gelecekti. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan “Hele siz bu kardeşinize bir oy verin, görün bakın dolar faiz 

nasıl dize getirilecek” demişti. 

Millet oy verdi ama ülkemiz 4 yıldır yerinde sayıyor. 

1 tane bile olumluya gidiş olmadı. 
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Bütün güçler tek bir yerde toplandı, bürokrasi adeta yok edildi ama ülkemizin 

kalkınması da bitti. 

Hani hızlı kararlar alınarak ekonomik şahlanma yaşayacaktık? 

Bir arşiv çalışması yapılsa keşke... 2017 Referandum ve 2018 Cumhurbaşkanlığı 

vaatleri neydi? Nasıl uçacaktı ülkemiz? 

Ama uçmayı bırakın kanadımız kırıldı resmen. Adım atamaz hale geldik. 

Bırakın ekonomiyi; 

Bırakın yoksulluğu, fakirliği; 

Bırakın kronik işsizliği; 

Varlığımızı bile sorgular noktaya geldik. 

Bütün bunlara rağmen “aç kalırız ama yedirmeyiz” zihniyeti devam ediyor. 

Kamusal güç kullanan siyaset ve onun uzantısı yönetimler, müthiş sefa içerisinde ve 

itibardan tasarruf etmiyorlar. Hazine garantili müteahhitler ise adeta 84 milyonluk 

ülkenin uğurlarına çalıştıkları bir avuç çıkar gurubu haline geldi. 

Ama hala bekleyen bir kesim var. 

Ne bekliyoruz? 

Evlatlarımızın ve torunlarımızın bile gelecek gelirleri bu müteahhitlere teminat olarak 

verildi. Dirsek çürütüp, okul okuyan ve mesleki başarı sağlamaya çalışan gençlerin 

gelecek umutları da parti üyeliğine bağlanmış oldu. 

Acaba nasıl bir çıkış olacak? 

Geçmişin yaralarından kendilerine toplumsal varlık oluşturan kesim daha ne kadar aç 

kalacak ve yedirmeyecek? İşini kaybedecek, evini kaybedecek ama siyasetine sıkı 

sıkıya bağlı kalacak? 

Acaba bu bağlılığının evladının ve torununun geleceğini de karanlığa bağladığını 

biliyor mu? 

Türkiye hızla eski dönemlere döndü. 

Ekonomik olarak kaybettiklerimizi kısa sürede kazanırız. Ama toplumsal ayrışmanın 

maliyetini, devlet düzeni olarak yaşadığımız yıkımı nasıl onarabiliriz? 
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Hadi biz kendimizden geçtik... 

Evlatlarımıza, torunlarımıza siyasi yaralarımıza bağlı tapulaşmanın maliyetini 

yüklemeye hakkımız var mı? 

Biz aç kalıp yedirmediğimiz zaman evlatlarımız, torunlarımız da aç ve işsiz kalmıyor 

mu? 

Kendim ettim ama sadece kendim bulmuyorum. Kendim edince o kara talihin 

sonuçlarını evlatlarımız ve torunlarımız da buluyor. 

Artık geçmişe bakarak ne kadar daha hapsolduğumuz dar alanda kalacağız? 

Ülkemizin bize emanet verildiğini ve asıl emaneti teslim edeceğimiz gençleri 

düşünmemiz gerektiğini ne zaman anlayacağız? 

Lütfen evlatlarınızın ve torunlarınızın gözlerinin içine bakarak düşünelim. Onlara nasıl 

bir gelecek bıraktığımızı ve bu gelecekte bizlerin nasıl bir rolümüz olduğunu hesap 

edelim. 

Aksi halde bu ülke bu çıkmaz sokakta hapsolmaya devam edecektir. 
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20 Ocak 2021, Çarşamba 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

Amerika’da gündem Biden’ın yemin 
töreni, bizde ise FETÖ’cülerin 
toplatılması... 
 

Bütün dünya bugün Washington'da yapılacak olan Biden'ın yemin töreninin nasıl 

geçeceğini merak ediyor. Parça parça gelen haberlerde bazı eyaletlerde silahlı 

grupların sokağa çıktıkları belirtilmekte... Ama Washington büyük bir kışlaya 

dönüştürüldüğü için, burada bir olay çıkması galiba pek mümkün değil. 

 

Veda mesajları 

Bu arada Trump ile eşi Melanie'nin veda mesajları açıkçası dokunaklıydı. Bir 

göçmen olarak bu ülkeye gelip, mankenlik yaparken işadamı Trump'la tanışıp 

evlenen ve sonunda ülkenin 1 numaralı kadını konumunu kazanan Melanie, bu 

konumda Amerika'ya hizmet etmekten ötürü çok mutluymuş. Aynı şekilde bir veda 

mesajı yayınlayan Donald Trump, bakalım bundan sonraki yaşamını öfkeli bir 

siyasetçi olarak mı geçirecek? 

 

FETÖ baskınları 

Bizdeki gelişmelere gelince... Galiba sonu hiç gelmeyecek gelişme, çeşitli devlet 

kurumlarına ve özellikle ordu ile adliyeye sızmış FETÖ'cülerin toplanmalarıdır. Bu 

süreç gerecekten şaşırtıcı biçimde ve etkileyici rakamlarla devam ediyor. Açıkçası 

FETÖ ile mücadelenin aksatılmadan sürdürülmesi ancak Cumhurbaşkanı 

Erdoğan'ın kararlılığı sayesinde mümkün oluyor. Nitekim dün de İzmir merkezli 59 

ilde gerçekleştirilen FETÖ operasyonunda 218'i muvazzaf asker, 238 kişi için gözaltı 

kararı var. Bakalım Biden'ın başkanlığı döneminde Amerika yine FETÖ'nün 

arkasındaki karanlık güç olmaya devam edecek mi? 

 

https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/haberleri/amerika
https://www.sabah.com.tr/haberleri/feto
https://www.sabah.com.tr/haberleri/biden
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
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Reform zamanı 

Türkiye'nin siyasi gündemindeki en öncelikli konu ise reformlardır. Nitekim 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, AK Parti'nin il kongrelerine katıldı ve "Daha 

kendi partisinin içindeki tacizlerin, tecavüzlerin hesabını veremeyenlerin bu 

ülkenin yönetimine talip olmaları kara mizah örneğidir. Bu kokuşmuş 

zihniyetten ülkeye ve millete hayır gelmez" dedi. "Reform gündemimizi 

oluşturmaya başladık" diyen Erdoğan, reformların kamuoyuna sunulma aşamasına 

geldiğini de belirtti. 
 


